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SAMMANFATTNING

Mötet är det femte mötet under år 2023 med förbundsdirektion för kommunalförbundet 
SÅM (Samverkan Återvinning och Miljö). 

Mötet öppnas, Ewa Nilsson utses till sekreterare och Kristine Hästmark till justerare av 
protokollet.

Ärendeförteckning:

Föredragande: Jonatan Rosenquist = JR 

Beslutsärenden:

§53 Upptagande och omsättning av lån (direktjustering) (JR)
§54 Delårsredovisning och förvaltningsberättelse januari-augusti 2023 (JR)
§55 Upphandling av matavfallsbehandling (JR)
§56 Godkännande av avfallsplan 2024-2030 (JR)
§57 Verksamhetsbudget 2024 och investeringsplan 2024-2026 (JR)

Informationsärende:

§58 Forskningsprojekt om biokol (JR)
§59 Utredning kring villkor (JR)
§60 Förpackningsinsamling och kärlutställning (JR)
§61 Auktorisation FNI hos flerbostadshus (JR)
§62 Komplett FNI hos småhus till 2027 (JR)
§63 Studiebesök från Hylte kommun (JR)
§64 Avfallshantering och svinpest (JR)

Övriga ärenden:
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§53 Dnr: SÅM 2023/001-9

Upptagande och omsättning av lån

Ärendebeskrivning
Den 13:e november ska SÅM återbetala ett lån om 43 miljoner kronor till 
Kommuninvest och behöver då uppta nytt lån för att täcka lånebehovet. SÅM har dock 
inte investerat i takt med planeringen under de senaste åren vilket har gjort att 
lånebehovet för stunden är lägre än summan som ska återbetalas. Avskrivningar på 
befintliga investeringar har ökat saldot på kontot och därigenom de likvida medlen. 
SÅM avser att uppta nytt lån om 30 miljoner kronor den 13:e november och återbetalar 
då 13 miljoner genom likvida medel.

Ytterligare ett lån förfaller i februari 2024 och lånesumman kan då justeras igen 
beroende av verksamhetens förutsättningar. Nuvarande investeringsplan visar på ett 
investeringsbehov motsvarande 60 miljoner kronor över en treårsperiod. Utifrån 
beräkningar kommer låneutrymmet behöva utökas utöver nuvarande nivå inom ett till 
två år.

Kommuninvest rekommenderar SÅM:s direktion att besluta att förbundsdirektören får 
mandat att tillsvidare omsätta befintliga lån samt uppta nya lån, det vill säga öka 
kommunalförbundets skulder, inom utrymmet i den fastställda investeringsplanen och 
inom den av medlemskommunerna fastställda borgensramen. På så vis behöver inte 
beslut om omsättning av lån fattas av direktionen vid varje enskilt tillfälle när ett lån 
förfaller. Dock ska förbundsdirektören omfattas av informationsplikt till presidiet inför 
varje omsättning av lån och vid varje upptagande av nytt lån.

Då omsättningen av lånet den 13:e november närmar sig behöver denna paragraf 
direktjusteras.

Beslutsunderlag:
Investeringsplan 2024-2026

Förbundsdirektionen beslutar:

att uppdra till förbundsdirektören att tillsvidare för SÅM:s räkning omsätta 
befintliga lån samt uppta nya lån inom utrymmet i den fastställda 
investeringsplanen och inom den av Gislaved, Gnosjö, Vaggeryd och 
Värnamo kommuner vid varje tillfälle fastställda borgensramen.

att förbundsdirektören har informationsplikt till presidiet inför varje omsättning 
av lån och vid upptagning av nytt lån.

att   denna paragraf justeras omedelbart.

Paragrafen direktjusterades 2023-10-19.
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§54 Dnr: SÅM 2023/001-9

Delårsredovisning och förvaltningsberättelse januari-augusti 2023

Ärendebeskrivning
Delårsredovisning och förvaltningsberättelse för januari-augusti 2023 finns 
sammanställt i delårsredovisningen för den aktuella perioden. Delårsredovisningen 
granskas av SÅM:s lekmannarevisorer med stöd av revisionsbolaget Deloitte. SÅM har 
träffat revisorerna för genomgång. Revisorerna har ställt frågor som SÅM har besvarat 
men inga synpunkter eller påpekanden har framkommit hittills. Revisorerna avser inte 
att överlämna en granskningsrapport innan dess att direktionen har beslutat att 
godkänna delårsredovisningen.

Utfallet per sista augusti är -333 tkr vilket innebär att minusresultatet är lägre än 
budget för perioden januari-augusti som är satt till -2 159 tkr. Det positiva utfallet 
beror till stor del på högre intäkter för det material som SÅM säljer till återvinning samt 
mindre mängder material som skickas till behandling. Även vissa behandlingsavgifter 
t.ex. för avfall till energiåtervinning visar nu en nedåtgående trend inom SÅM:s 
verksamhet. Införandet av obligatorisk FNI för småhus är inte budgeterat under 2023 
så när FNI nu införs under hösten medför det att kostnaderna för insamlingen av 
hushållsavfall blir högre än budgeterat. Även de finansiella kostnaderna är högre än 
budget med anledning av ränteläget som nu är högre än vad SÅM tagit höjd för i 
budgeten för 2023. Se dokumentet delårsredovisning januari-augusti 2023 för mer 
information.

Frågan kring huruvida direktionen ska besluta att godkänna delårsrapporten innan 
revisorerna har lämnat sitt utlåtande lyftes. Utifrån diskussionerna framkom att det är 
normalt inom offentlig verksamhet att revisorerna inväntar ett beslut om godkännande 
av den finansiella redovisningen innan de överlämnar sitt granskningsutlåtande.

Beslutsunderlag:
Delårsredovisning januari-augusti 2023

Förbundsdirektionen beslutar:

att godkänna delårsredovisning och förvaltningsberättelse för januari – augusti 
2023.
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§55 Dnr: 2023/005-33

Upphandling av matavfallsbehandling

Ärendebeskrivning:
SÅM samlar in matavfall från hushåll och verksamheter inom GGVV-regionen och 
skickar materialet för behandling i en anläggning som producerar biogas och biogödsel. 
Nuvarande avtal med Tekniska Verken i Linköping löper ut 2023-12-31 och ny 
upphandling pågår. SÅM har tidigt fått indikationer att prisbilden på marknaden för 
behandling av matavfall minskar kraftigt i takt med att efterfrågan på biogas ökar. SÅM 
har ett förväntat behov att behandla 4 000 – 5 000 ton matavfall per år. Med tanke på 
den sjunkande prisbilden på marknaden vill SÅM utreda möjligheten att 
direktupphandla motsvarande volymer under en normal avtalstid på upp till 4 år.

För att skapa sig en bild av omvärldsläget och samtidigt ta in underlag inför 
direktupphandling har SÅM genomfört en enklare marknadsanalys. I analysen har ett 
större antal behandlingsanläggningar för matavfall i södra Sverige tillfrågats kring 
kapacitet, produktionsförutsättningar och prisbild mm. Analysen visar att 
marknadsläget har förändrats och att vissa mottagarna nu har börjat värdesätta 
matavfallet högt vilket påverkar prisbilden som har sjunkit kraftigt.

I analysen har mottagningsanläggningarna fått svara på frågan om de bedömer att 
behandlingsavgiften för SÅM:s uppskattade matavfallsmängder understiger 
direktupphandlingsgränsen 700 000 kr under en avtalstid om fyra år. Anläggningarna 
har även getts möjlighet att ange en prisindikation per ton. Tre 
mottagningsanläggningar har angett att prisbilden över en fyraårsperiod överstiger 
700 000 kr och två av dessa anläggningar har gett en prisindikation mellan 200-400 
kr/ton. En mottagningsanläggning har angett att de uppskattar att den totala 
kostnaden över en fyraårsperiod understiger 700 000 kr. För att säkerställa att det 
totala priset är fast under avtalsperioden har anläggningarna även fått svara på frågan 
om de kan acceptera en fast årsavgift där SÅM fritt kan leverera överenskomna 
mängder. Tre mottagningsanläggningar har angett att de kan tänka sig att acceptera 
en fast årsavgift medan två anläggningar har angett att en fast årsavgift kan vara 
möjligt dock t.ex. med takmängd.

Utifrån ovan beskriven marknadsanalys gör SÅM bedömningen att behandlingen av 
matavfall kan direktupphandlas genom leverantör som accepterar förutsättningar under 
gränsvärdet. Då behovet av matavfallsbehandling är långsiktigt så likställs avtalet med 
ett ramavtal. Detta medför att det totala avtalsvärdet ska understiga 700 000 kr under 
fyra år för att direktupphandling ska kunna tillämpas. Beräknat på 4 000 ton matavfall 
per år så medför en årsavgift på maximalt 175 000 kr att behandlingsavgiften blir cirka 
44 kr/ton. Genom den fasta årsavgiften kommer högre mängder matavfall sedan ge ett 
lägre tonpris. 44 kr/ton kan jämföras med övriga anläggningars prisindikation på 200-
400 kr/ton och SÅM:s nuvarande prisbild på 250 kr/ton vilket visar att priserna nu är 
mycket fördelaktiga. Förbundsdirektionen föreslås därför uppdra åt förbundsdirektören 
att genomföra direktupphandling för behandlingen av matavfall enligt upplägget 
beskrivet ovan.
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Beslutsunderlag:
Marknadsanalys behandling av matavfall, daterad 2023-09-29

Förbundsdirektionen beslutar:

att uppdra åt förbundsdirektören att direktupphandla behandling av matavfall 
till ett maximalt belopp lägre än 175 000 kr per år under avtalsperioden.
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§56 Dnr: 2023-011-2

Godkännande av avfallsplan 2024-2030

Ärendebeskrivning:
Alla kommuner i Sverige ska enligt 15 kap. Miljöbalken ta fram en plan för 
avfallsförebyggande och hållbar avfallshantering. En så kallad Avfallsplan. Planen utgör 
tillsammans med kommunens lokala föreskrifter om avfallshantering kommunens 
renhållningsordning. Planen och föreskrifterna ska fastställas av kommunfullmäktige i 
respektive medlemskommun. Syftet med avfallsplanen är att säkerställa ett strategiskt 
arbete inom SÅM och kommunerna med att förebygga avfall, öka återbruket och nå en 
mer resurseffektiv och giftfri avfallshantering.

Föreslagen avfallsplan för 2024-2030 är samordnad mellan Gislaved, Gnosjö, Vaggeryd 
och Värnamo kommuner och den har tagits fram i samarbete mellan kommunerna och 
SÅM. Förslaget har arbetats fram genom en arbetsgrupp, ”avfallsplanegruppen”, 
bestående av tjänstemän från SÅM och representanter från respektive kommun. Syftet 
med avfallsplanegruppen är att samordna arbetet med avfallsplanen vad gäller allt från 
framtagande till genomförande och uppföljning. SÅM ansvarar för att driva arbetet med 
framtagandet av avfallsplanen och är sammankallande inom avfallsplanegruppen. Det 
är sedan respektive kommun som säkerställer att planen förankras, implementeras och 
följs upp inom kommunernas egna verksamheter.

Arbetet med att ta fram en ny gemensam avfallsplan är omfattande och tidskrävande. 
Tyvärr har tidsplanen inte kunnat hållas och arbetet har försenats. Därav föreslås nu 
avfallsplanen att gälla för perioden 2024-2030. Förslaget till ny avfallsplan har ställts ut 
för samråd med allmänheten samt skickats för samråd till särskilt berörda parter. Det 
har inkommit en del synpunkter på planen och dessa har arbetats igenom samtidigt 
som vissa mindre justeringar har gjorts. I samrådsredogörelsen framgår inlämnade 
synpunkter och svar på dessa.

SÅM har nu färdigställt förslaget till ny avfallsplan för 2024-2030 inklusive bilagor och 
anser att planen är redo för beslut i respektive medlemskommuns fullmäktige. Enligt 
SÅM:s förbundsordning ska förbundet ansvara för framtagandet av den gemensamma 
avfallsplanen och därför föreslås förbundsdirektionen att först godkänna avfallsplanen 
och därefter besluta att föreslå kommunfullmäktige i respektive medlemskommun att 
anta densamma.

Föreskrifterna om avfallshantering som också ingår i kommunernas renhållningsordning 
är under revidering just nu. På grund av de nya lagändringarna kring 
matavfallsutsortering och insamling av förpackningsavfall behöver föreskrifterna 
genomgå en mer omfattande revidering. Det har saknats nationell vägledning kring 
utformning av föreskrifterna kopplat till de nya lagkraven och därför har dessa inte 
kunnat färdigställas samtidigt som avfallsplanen. Avfallsföreskrifterna kommer därmed 
att lämnas över till kommunfullmäktige för antagande i ett senare skede.
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Beslutsunderlag: 
Förslag till avfallsplan 2024-2030
Mätmetoder avfallsplan 2024-2030
Bilagor avfallsplan 2024-2030
Samrådsredogörelse avfallsplan 2024-2030

Förbundsdirektionen beslutar:

att godkänna föreslagen avfallsplan för 2024-2030.

att föreslå kommunfullmäktige i respektive medlemskommun att anta 
föreslagen avfallsplan att gälla för perioden 2024-2030.
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§57 Dnr: 2023-001-6
2023-001-7

Verksamhetsbudget 2024 och investeringsplan 2024-2026

Denna paragraf avser SÅM:s offentliga budgetsammanträde enligt tredje stycket i 12 §
förbundsordningen. Det offentliga sammanträdet avhandlades mellan kl. 17:30-18:00. 
Inbjudan skickades ut i god tid till ledamöter i respektive medlemskommuns 
fullmäktige och sammanträdet tillkännagavs i förväg på SÅM:s hemsida och offentliga 
anslagstavla.

Ärendebeskrivning:
Enligt förbundsordningen ska direktionen årligen, senast vid april månads utgång, 
uppta samråd med förbundsmedlemmarnas kommunstyrelser kring ett av direktionen 
upprättat förslag till budget. Förslaget ska i tillämpliga delar utformas i enlighet med 
intentionerna i förbundsmedlemmarnas regler för ekonomistyrning. 
Förbundsdirektionen fastställer därefter, senast vid utgången av november månad, 
kommunalförbundets budget för nästkommande verksamhetsår. Budgeten ska 
innehålla en investerings- och finansieringsplan för den kommande treårsperioden.

Regeringen har beslutat att matavfallssortering ska bli obligatoriskt i alla kommuner i 
Sverige från och med 2024-01-01. Regeringen har även beslutat om förändring i 
producentansvaret för förpackningar vilket medför att kommunerna från och med 
2024-01-01 övertar ansvaret för insamling av förpackningar från hushåll. Kostnaden för 
förpackningsinsamlingen ska belasta producenterna av förpackningar vilket medför att 
SÅM kommer erhålla ersättning för insamlingen från och med 2024. Dessa 
lagförändringar har medfört att SÅM byter ut alla gamla sopkärl för blandat mat- och 
restavfall till FNI med fyrfackskärl för kvarstående villor och fritidshus under augusti till 
oktober 2023. För flerbostadshus kommer obligatorisk matavfallssortering införas 
under 2024. SÅM söker dispens från Naturvårdsverket för att få senarelägga 
matavfallsinförandet för de flerbostadshus som ännu inte sorterar matavfall. Vid 
årsskiftet kommer SÅM även att överta befintliga återvinningsstationer (ÅVS) från 
producentansvarsorganisationen FTI. Fastighetsnära insamling av förpackningar hos 
flerbostadshus kommer sedan att införas succesivt fram till 2027 då FNI enligt lag blir 
obligatoriskt för alla hushåll i Sverige.

I upprättat förslag till verksamhetsbudget för 2024 har ovanstående lagförändring kring 
matavfallssortering och producentansvar för förpackningar beaktats. Det utökade 
ansvaret inom SÅM:s verksamhet medför en omfattande påverkan på 
verksamhetsbudgeten både vad gäller intäktssidan likväl som kostnadssidan. Det är 
viktigt att poängtera att budgeten bygger på uträkningar och uppskattningar kopplat till 
det nya ansvaret och det är under dagens förutsättningar svårt att förutse den totala 
omfattningen av förändringen. Budgetförslaget för 2024 innehåller alltså en större 
osäkerhet än under ett normalår.
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Samtidigt har det skett en förändring i omvärlden under 2023 där SÅM ser att 
avfallsmängderna som lämnas till verksamheten minskar samtidigt som efterfrågan på 
material som verksamheten säljer har ökat. Detta har medfört lägre 
behandlingsavgifter samt högre ersättning vid försäljning av vissa materialslag, främst 
trä. Det är dock osäkert om dessa förutsättningar kommer att bestå under 2024. 
Samtidigt ska flera större upphandlingar genomföras under slutet av 2023. 
Upphandlingarna avser materialbehandling och transporter vilket påverkar hela ÅVC-
verksamheten samt transporterna av mat- och restavfall från omlastningsstationerna. 
Även detta påverkar osäkerheten i budgeteringen.

Budgetförslaget för 2024 är därför framtaget med nollresultat som mål och ingen 
generell taxehöjning till 2024 är inräknad.

Vad gäller investeringsplanen så har investeringarna under 2023 inte kommit igång i 
planerad omfattning. Detta medför att vissa investeringar för 2023 nu har skjutits fram 
ett år i investeringsplanen jämfört med det förslag som presenterades i april. Viss 
omstrukturering av projekten har också gjorts. Det totala investeringsutrymmet på 60 
miljoner kronor under treårsperioden har dock inte förändrats av detta.

Beslutsunderlag:
Förslag verksamhetsbudget 2024
Budgetjämförelse 2024-2023
Förslag investeringsplan 2024-2026

Förbundsdirektionen beslutar:

att fastställa upprättat förslag till verksamhetsbudget för 2024 och 
investeringsplan för 2024-2026.
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§58 Dnr: 

Forskningsprojekt om biokol

Ärendebeskrivning:
Linnéuniversitet i Växjö ska genomföra ett forskningsprojekt i syfte att optimera 
biokolsprocessen. SÅM fick kännedom om detta genom företaget WtE Tech i Vrigstad 
som ska tillhandahålla en testanläggning till projektet. I testanläggningen kommer de 
göra försök att optimera biokolsprocessen genom att använda olika typer av bränslen 
samt genom att justera olika parametrar.

Projektet och samarbetet bygger på att andra företag går in som delfinansiärer. Det är 
dock ännu oklart om SÅM kan gå in som delfinansiär. Om SÅM skulle gå in i projektet 
medför det en kostnad på totalt 700 000kr fördelat på fyra år enligt nedan förslag 
(Company 1 eller 2). 

Samtliga direktionsmedlemmar är överens om att SÅM bör vara delaktig i projekt som 
på sikt ger SÅM möjlighet att på ett miljövänligt sätt hantera olika insamlade material. 
Detta projekt bedöms vara ett gott alternativ och förbundsdirektören har mandat att 
fortsätta dialogen.

Förbundsdirektionen beslutar:

att lägga informationen till handlingarna.
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§59 Dnr: 

Utredning kring villkor

Ärendebeskrivning:
Det pågår en utredning kring villkor och maximalt lagrade mängder avfall för
återvinningscentralen i Värnamo. Det finns risk att SÅM har överskridit tillståndet vid 
enstaka tillfälle vad gäller maximalt lagrade mängder avfall, specifikt elavfall. SÅM har 
utrymme att lagra mer elavfall än tillståndet anger men det finns rutiner för att löpande 
följa upp lagersaldot och rapportera till entreprenör för avhämtning. Elavfallet tillhör 
El-kretsen men mellanlagras av SÅM. Personalen rapporterar regelbundet lagersaldot 
till El-kretsen som ansvarar för att säkerställa att borttransport sker i tid. Vid något 
tillfälle verkar rapporteringen eller hämtningen ha blivit försenad vilket medfört högt 
lagersaldo. Ingen skada har dock orsakats av detta. ÅVC-verksamheten ser nu över 
lagerytorna och behållarnas utformning samt rutinerna för rapportering till 
entreprenörer som ombesörjer borttransport. Dialog har även tagits upp med 
El-kretsen kring rutinerna för borttransport. Där det är möjligt kommer 
lagerytor/behållare att begränsas för att underlätta bedömningen av lagersaldot. 
Tydligare arbetsrutiner för personalen arbetas fram. Det planeras även ett internt 
digitalt system för registrering och övervakning av lagersaldo. ÅVC-chef, arbetsledare 
och miljöingenjör har tilldelats uppdraget och ansvarar för att slutföra detta arbete.

Förbundsdirektionen beslutar:

att lägga informationen till handlingarna.
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§60 Dnr: 

Förpackningsinsamling och kärlutställning

Ärendebeskrivning:
Förbundsdirektörens reflektioner från Avfall Smålands höstmöte är att många 
kommuner nu har stora utmaningar kring att införa FNI senast till 2027. Det finns en 
rad olika upplägg på insamlingstekniker som diskuteras bland kommunerna i Sverige, 
dock verkar systemet med fyrfackskärl vara mest populärt. Priserna för inköp av kärl 
samt tömningsavgifter inom sophämtningen har ökat markant under de senaste åren.
SÅM har bra förutsättningar, både tidsmässigt och ekonomiskt, att hantera de nya 
lagkraven kring fastighetsnära förpackningsinsamling.

Utställningen av fyrfackskärl till de småhus som fortfarande har kärl för osorterat avfall
går snabbare än planerat och SÅM beräknar att alla småhus har FNI vecka 45.

Upphandlingen av städning och tömning av återvinningsstationerna är klar. De 
entreprenörer som tidigare hanterat tömning och städning på återvinningsstationerna 
har vunnit avtalen igen och fortsätter således med uppdragen. Detta innebär att 
Remondis fortsätter att tömma förpackningsmaterialet och Ohlssons fortsätter att 
tömma returpappret, medans HK Ren Miljö städar stationerna.

SÅM har ansökt om dispens från att samla in matavfall från de flerbostadshus och 
verksamheter som inte redan har matavfallsutsortering. Dispensen gäller för 
2024-2025 och avser att möjliggöra ett mer välordnat införande av obligatorisk 
matavfallssortering hos kvarstående flerbostadshus och verksamheter. Införandet hos 
flerbostadshus planeras till 2024 medans de kvarvarande verksamheterna hanteras 
även under 2025.

Förbundsdirektionen beslutar:

att lägga informationen till handlingarna.
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§61 Dnr: 

Auktorisation FNI hos flerbostadshus

Ärendebeskrivning:
De flerbostadshus som redan idag har insamling av förpackningar genom privata 
aktörer fortsätter att ha det även nästa år. SÅM auktoriserar befintliga entreprenörer så 
att de kan fortsätta uppdragen genom avtal med SÅM. Ägare till flerbostadshus
kommer kunna ansöka om bidrag från SÅM gällande förpackningsinsamlingen under 
2024. På så vis får de del av SÅM:s förpackningsersättning från producenterna. Detta 
sker då principen är att förpackningsinsamlingen i grunden ska vara kostnadsfri. SÅM 
kommer även att betala ersättning till entreprenörerna per ton insamlade förpackningar 
så att deras pris inte ska behöva höja så mycket till flerbostadshusägarna.

Förbundsdirektionen beslutar:

att lägga informationen till handlingarna.
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§62 Dnr: 

Komplett FNI hos småhus till 2027

Ärendebeskrivning:
Från och med 2027 ska den fastighetsnära insamlingen av förpackningar vara 
heltäckande för abonnenterna. Det betyder att hushållen inte ska behöva besöka 
återvinningsstationerna med sitt vanliga förpackningsavfall. Återvinningsstationerna
kommer dock att finnas kvar för de ”sällanförpackningar” som uppstår i hushållen.
Sällanförpackningar avser större emballage, t.ex. från inköp av möbler och vitvaror, 
och dessa behöver inte samlas in fastighetsnära.

För att nå ett mer heltäckande FNI-system behöver framförallt utrymmet plast- och 
pappersförpackningar utökas. Det börjar därför bli tid för direktionen att diskuttera hur 
fyrfackssystemet kan utvecklas.

Exempel på lösningar för utökat FNI-utrymme är:

Införande av kärl 3 för plast- och pappersförpackningar
Extrasäckar för plastförpackningar
Subventionerad extratömning för kärl 2
660-liters kärl som kärl 2
Tömning varannan vecka för kärl 2

För att utökad servicenivån kan även införande av 240-liters fyrfackskärl övervägas.

Allmänna diskussioner förekom under sammanträdet och frågan kommer att lyftas igen 
vid senare tillfälle.

Förbundsdirektionen beslutar:

att lägga informationen till handlingarna.
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§63 Dnr: SÅM 2023/004-2

Studiebesök från Hylte kommun

Ärendebeskrivning:
Politiker från kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden i Hylte kommun
kommer på studiebesök fredagen den 20 oktober. Även tjänstemän från 
kommunledningen närvarar. Syftet är att få information om SÅM:s verksamhet samt 
förutsättningarna för ett eventuellt inträde i förbundet. Några politiker från direktionen 
tillsammans med tre tjänstemän representerar SÅM. Studiebesöket inleds med
information om SÅM och dialog kring samverkan på Gästgivargården i Värnamo. Sedan 
genomförs ett besök vid omlastningsstationen där MJ Åkeri visar en sopbil och tömning 
av fyrfackskärlen. Kärlmontering, kärllagring och omlastningen visas också.

Förbundsdirektionen beslutar:

att lägga informationen till handlingarna.
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§64 Dnr: 

Avfallshantering och svinpest

Ärendebeskrivning:
Det förekommer just nu mycket frågor kring svinpest och avfallshantering samt vilka 
förebyggande åtgärder som kommunerna/SÅM har vidtagit. Svinpest riskerar att
spridas genom animaliskt avfall om vildsvin kommer åt det. SÅM har bra 
förutsättningar för att undvika detta. Matavfallet hanteras inne på omlastningsstationer 
där sopbilarna tömmer sitt innehåll via ramp ned i containrar. Det finns två 
omlastningsstationer, en i Värnamo och en i Gislaved. Omlastningen är inbyggd i slutna 
hallar vars väggar består av plåt och stängsel. Hallarna har dessutom automatiska 
portar som öppnas och stängs i samband med att sopbilarna passerar. Avfallet töms 
direkt i containrar inne i hallarna och eventuellt avfall som hamnar på rampen framför 
containern skjuts ned i containern med hjälp av hjullastare dagligen. Hallarna städas 
sedan regelbundet. I Värnamo är hela området runt hallen instängslat med nät. Större 
skadedjur som vildsvin kommer inte in i omlastningshallarna. SÅM har alltså redan 
sedan tidigare vidtagit sådana åtgärder så att risken för skadedjur inom 
omlastningsstationerna minimeras.

Foto på omlastningshallen i Gislaved som är inbyggd med plåt, stängsel och automatiska portar.

Förbundsdirektionen beslutar:

att lägga informationen till handlingarna.


